
Sat, Dec 8, 1:56 PM

EBRD press release

EBRD and EU to boost high potential ventures in Egypt



European Bank
for Reconstruction and Development



This project is funded by
the European Union



www.ebrd.com/news





- **EBRD to start Star Venture Programme in Egypt with Falak, EFG-EV Fintech, and Misr El Kheir**
- **Pilot programme, supported by EU funds, will empower promising high potential early-stage ventures**
- **Aim is to create business environment conducive to seed and venture capital investments**

Start-ups in [Egypt](#) are set to benefit from EBRD and EU support through the cooperation with [Falak](#), EFG-EV Fintech and [Misr El Kheir](#), three dynamic local accelerators.

The EBRD is backing early-stage ventures with a Memorandum of Understanding (MoU) to provide advisory support to the three accelerators and their beneficiary companies.

The aim of the MoU is to help improve the business environment for seed and venture capital investments. This initial step is part of the Star Venture Programme, which boosts the development of the pipeline and early-stage ventures of regional equity funds. It provides an advisory support through international mentors and expert consultants, bootcamps, connections with regional and global investors. In addition, the programme focuses on economic inclusion of youth and women.

The cooperation with Falak, EFG-EV Fintech and Misr El Kheir's GESR incubator is the first such project in Egypt. The EU is providing grant support, which includes a dedicated venture capital instrument, fostering trade and competitiveness in Egypt.

The signing of the MoU took place today in the context of the [2018 Business for Africa Forum](#) in the presence of Sir Suma Chakrabarti, EBRD President, H.E. Dr. Sahar Nasr, Minister of the Ministry of Investment and International Cooperation; H.E. Ambassador Ivan Surkos, Head of the European Union Delegation to Egypt, Yousef ElSammaa, CEO of Falak, Mahmoud El Zoheiry, CEO of EFG-EV Fintech, and Mohamed Abdel Rahman, Deputy CEO of Misr El-Kheir.

The EBRD works in [Egypt](#) to support sustainable energy, direct and indirect financing of private enterprises and promoting infrastructure reform. The Bank has invested around €4,5million in the country, since it started operations there in 2012.

البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية والاتحاد الأوروبي يعززان المشاريع ذات الإمكانيات العالية في مصر

- البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية يفتتح "برنامج ستار فنتشر" في مصر مع شركة فلك للشركات الناشئة والمجموعة المالية هيرميس التكنولوجية المالية، ومصر الخير.
- برنامج تجريبي، مدعوم بتمويل الاتحاد الأوروبي، سيمكن مشاريع لا تزال في مرحلة مبكرة واعدة ذات إمكانيات عالية
- الهدف هو خلق بيئة أعمال مواتية لاستثمارات رأس المال المخاطر وبدء التشغيل.

سوف تستفيد الشركات الناشئة في مصر من البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية ودعم الاتحاد الأوروبي من خلال التعاون مع شركة فلك للشركات الناشئة والمجموعة المالية هيرميس، التكنولوجية المالية، ومصر الخير وهي ثلاثة مسرعات أعمال محلية نشطة.

يدعم البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية المشاريع التي لا تزال في مرحلة مبكرة بمذكرة تفاهم لتقديم الدعم الاستشاري لمسرعات الأعمال الثلاثة والشركات المستفيدة منها.

تهدف مذكرة التفاهم إلى المساعدة في تحسين بيئة الأعمال لاستثمارات رأس المال المخاطر وبدء التشغيل. وتعد هذه الخطوة المبدئية جزءاً من "برنامج ستار فنتشر" التابع للبنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية، والذي يعزز تطوير المشاريع قيد التنفيذ والمشاريع التي لا تزال في مرحلة مبكرة لصناديق الاستثمار في الأسهم الإقليمية. ويقدم الدعم الاستشاري من خلال الموجهين الدوليين والخبراء الاستشاريين، والمعسكرات التدريبية، والعلاقات مع المستثمرين الإقليميين والعالميين. بالإضافة إلى ذلك، يركز البرنامج على الإدماج الاقتصادي للشباب والنساء.

إن التعاون مع شركة فلك والمجموعة المالية هيرميس التكنولوجية المالية والحاضنة جسر التابعة لمصر الخير هو أول مشروع من نوعه في مصر. يقدم الاتحاد الأوروبي منحة، تتضمن أداة مخصصة لرأس المال المخاطر، وتعزيز التجارة والقدرة التنافسية في مصر.

تم التوقيع على مذكرة التفاهم اليوم في سياق منتدى الأعمال لأفريقيا 2018، بحضور سوما شاكرابارتي، رئيس البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية، والسفير إيفان سوركوس، رئيس وفد الاتحاد الأوروبي في مصر، وسحر نصر، وزير الاستثمار والتعاون الدولي، ويوسف السماع، العضو المنتدب لشركة فلك، ومحمود الزهيري، العضو المنتدب للمجموعة المالية هيرميس التكنولوجية المالية، ومحمد عبد الرحمن، نائب الرئيس التنفيذي لمصر الخير.

يعمل البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية في مصر لدعم الطاقة المستدامة والتمويل المباشر وغير المباشر للمشاريع الخاصة وتعزيز إصلاح البنية

التحتية. استثمر البنك حوالي 4.5 مليار يورو منذ أن بدأ العمل في مصر في عام 2012.

The EBRD is a multilateral bank that promotes the development of the private sector and entrepreneurial initiative in 38 economies across three continents. The Bank is owned by 67 countries as well as the EU and the EIB. EBRD investments are aimed at making the economies in its regions **competitive, inclusive, well-governed, green, and integrated**. Follow us on the web, Facebook, LinkedIn, Instagram, Twitter and YouTube.

To learn more about EBRD classifications, visit www.ebrd.com/ic

This message may contain privileged information. If you have received this message by mistake, please keep it confidential and return it to the sender.

Although we have taken steps to minimise the risk of transmitting software viruses, the EBRD accepts no liability for any loss or damage caused by computer viruses and would advise you to carry out your own virus checks.

The contents of this e-mail do not necessarily represent the views of the EBRD.